

**NOVETATS LABORALS EN MATÈRIA DE SEGURETAT SOCIAL PER A L'ANY
2023**

Amb l'aprovació de la Llei General de Pressupostos de l'estat, es presenten les següents modificacions en matèria de seguretat social:

1. Augment de la base màxima de cotització de treballadors per compte d'altri:

Augmenta la base màxima de cotització que per l'any **2023 serà de 4.495,50 €/mes**

Es mantenen els mateixos tipus de cotització i fins que no es revisi el del SMI, per a 2023 es mantenen les bases mínimes de cotització

2. Modificació base màxima de cotització treballadors autònoms

Al gener de 2023 entra en vigor el nou sistema de cotització per trams a la Seguretat Social.

Amb l'entrada en vigor de la llei de Pressupostos generals de l'Estat incrementa la base màxima del RETA, per la qual cosa, l'actual taula de 15 trams aplicables als rendiments nets de l'autònom per a 2023 reflecteix petits canvis respecte a l'anterior, sent la base màxima per als tràmits 14 i 15 (amb un rendiment net de més de 4.051 euros) la de 4.495,50€/mes

3. Entrada en vigor Mecanisme d'Equitat Intergeneracional (MEI).

A partir d'1 de gener de 2023 ha entrat en vigor el denominat Mecanisme d'Equitat Intergeneracional o MEI. Es tracta d'una cotització de 0,6 punts percentuals aplicable a la base de cotització per contingències comunes en totes les situacions d'alta o assimilades a la d'alta en el sistema de la Seguretat Social en les quals existeixi obligació de cotitzar per a la cobertura de la pensió de jubilació.

Quan el tipus de cotització del 0,6% hagi de ser distribuït entre ocupador i treballador, es repartirà de la següent manera:

- 0,5% a càrrec de l'empresa.
- 0,1% per a la persona treballadora.

4. Modificació prestacions per desocupació

Es modifica el [artículo 270.2 de la Ley General de la Seguridad Social](#) per a incrementar el percentatge que se li aplica al treballador a partir del dia 181 de situació legal de desocupació amb dret a prestació, del 50% aplicable a 31/12/2022 fins al 60% a partir d'1 de gener de 2023. La modificació s'aplicarà a tot aquell que a 1 de gener de 2023 percepés prestació per desocupació.

5. Revaloració de les pensions

Les pensions abonades pel sistema de la Seguretat Social, així com les de Classes Passives de l'Estat, experimentaran en 2023 amb caràcter general un increment percentual igual al valor mitjà de les taxes de variació interanual de l'Índex de Preus al Consum -IPC- dels dotze mesos previs a desembre de 2022, la qual cosa suposa un augment del 8,5%.

L'import de la pensió a rebre, una vegada revaloritzada, estarà limitat a la quantitat màxima mensual de 3.058,81€/ mes.

En relació amb les pensions de jubilació i invalidesa en la seva modalitat no contributiva, la seva quantia per a l'any 2023 queda establerta en 6.402,20€anuals.

Quedem a la seva disposició per a qualsevol aclariment i ampliació sobre l'anteriorment exposat. Així mateix, estem en disposició d'assessorar en la implementació de les diverses mesures, i per a la confecció dels instruments previstos.

El Departament Laboral
LAUDIS CONSULTOR, SLP

Barcelona, 4 de gener de 2023

Cordialment,

El contingut d'aquesta circular és merament informatiu i no constitueix un assessorament suficient per prendre decisions sobre les matèries tractades.